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سرمقاله

دغدغه ای به نام فرهنگ
ادامه از صفحه یک

باید توجه داشت که جریان های ضد  البته 
فرهنگی در کشورهای جهان در یک رتبه نیستند. 
برخی به بخشی از فرهنگ جامعه آسیب می 
رسانند و دسته دیگر،  تمام  هویت فرهنگی را  
مخدوش  می سازند. لمپنیسم یا ابتذال فرهنگی، 
جریان هویت ستیزی است که به تمام هویت 
لمپنیسم   ، رساند  می  آسیب  جامعه  فرهنگی 
فرهنگی نوعی ابتذال فرهنگی در دنیای مدرن 
از سریال  به چند سکانس  است  کافی  است. 
فرهنگی که این روزها در جامعه جریان دارد و 
پخش می شود توجه کنید تا بیشتر با مساله 

ابتذال فرهنگی آشنا شوید؛
سکانس اینستاگرام- مردان و پسرانی که برای 
جذب مخاطب روسری به سر می کنند و نقش 
با  که  هایی  خانم  و  کنند  می  ایفا  را  ها  خانم 
ادبیاتی مردانه سعی در جذب تبلیغات بیشتر  
دارند و  یا افرادی که برای جذب  مخاطب  به 
صورت  نامتعارف و عجیب با  صدای بلند  غذا  
می خورند و یا حتی خانواده هایی که برای کسب 
درآمد، فرزندان کم سن خود را وادار به انجام 
و  کنند  مقابل دوربین می  کارهای عجیب در 
این که مخاطب هم جذب می  تر  شوربختانه 

کنند و مخاطب هم از آن ها الگو می گیرد.
جلسه  در  کارمندان  برخی  ادارات-  سکانس 
انجام  و  مشکلات  به  پرداختن  جای  به  کاری 
کار مفید با کامپیوتر و یا موبایل  خود بازی می 
کنند و یا  برخی هم برای انجام مسئولیت خود 
که بابت آن حقوق دریافت می کنند رشوه می 

گیرند.
درزمان  ها  خانواده  برخی  خانواده-  سکانس 
انتخاب رشته فرزند خود به جای این که نگران 
علاقه و انگیزه های یادگیری فرزندشان در آن 
رشته باشند  فقط نگران درآمد آن رشته هستند 
و یا نبودن و یا ناچیز بودن  سهم محصولات 
فرهنگی همچون کتاب و نمایشگاه و سینما و 

تاتر در سبد خرید خانواده .
سکانس سینما- تولید برخی فیلم ها با مضامین 
به شدت سطح پایین و یا به قولی آب گوشتی 
که بعضا تماشای آن ها نه تنها مطلب مناسب 
بلکه  کند  نمی  اضافه  مخاطبش  به  فرهنگی  
آداب بسیاری را هم از وی می گیرد! و یا حتی 
رفتار برخی به ظاهر سلبریتی ها در فرش قرمز 
و فضای مجازی و سطح جامعه که متاسفانه 
آثار مخرب فرهنگی بسیاری  به همراه دارد. و 
سکانس های دیگری که با تماشای آن ها به این 
اولویت اول جامعه،  باید  نتیجه می رسیم که 
مسائل  و دغدغه های فرهنگی باشد . به نظر 
می رسد بتوان برای مسائل اقتصادی راهکارهای 
مشکلات  مدت  کوتاه  در  و  یافت  مدت  کوتاه 
اقتصادی را بهبود بخشید اما مسائل فرهنگی  و 
چالش های فرهنگی  شاید در  کوتاه مدت به  
وجود بیایند اما  در کوتاه مدت  اصلاح  نخواهند  
به  جامعه  برای  ناپذیری  جبران  اثرات  و  شد  
همراه  خواهند داشت و به قول قیصر امین پور ؛ 

گاهی چه زود فرصت مان دیر می شود.

خبر

اخبار

غضنفری: 
با مشارکت دادن مردم در امور، 
مشکلات سریع تر برطرف می شود

شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
بعد  مختلف  دولت های  در  گفت:  اسلامی 
اراده ای  از پیروزی انقلاب اسلامی هر جا که 
مردم  دادن  مشارکت  برای  دولت ها  سوی  از 
مشاهده  اقتصادی  از جمله  مختلف  امور  در 
توانستیم  و  داشتیم  پیشرفت  ما  است،  شده 
آنها  با  یا  خنثی  را  تحریم ها  از  بخش هایی 

مقابله کنیم.
با  ایسنا  با  گفت وگو  در  غضنفری  کامران 
بر  مبنی  مسئولان  تکرار  و  تاکید  به  اشاره 
ساختن  در  را  نقش  اصلی ترین  مردم  اینکه 
دارا  تحریم ها  و  مشکلات  با  مقابله  و  کشور 
ساله   ۸ دوران  در  مردم  کرد:  اظهار  هستند، 
با  مقابله  در  را  اصلی  نقش  مقدس  دفاع 
تحریم های اعمال شده از طرف دشمنان نظام 
علیه جمهوری اسلامی ایران اعم از تحریم های 
این  کردند.  ایفا  سیاسی  و  اقتصادی  تجاری، 
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه بعد 
از دوران دفاع مقدس نیز این مردم بودند که 
همواره صحنه گردان مقابله با دشمنان نظام 
بودند، عنوان کرد: در دولت های مختلف بعد 
اراده ای  از پیروزی انقلاب اسلامی هر جا که 
مردم  دادن  مشارکت  برای  دولت ها  سوی  از 
مشاهده  اقتصادی  از جمله  مختلف  امور  در 
توانستیم  و  داشتیم  پیشرفت  ما  است،  شده 
بخش هایی از تحریم ها را خنثی یا با آنها مقابله 
کنیم؛ از طرف دیگر نیز هر زمان که مردم کنار 
گذاشته شدند و برای آنها نقشی قائل نشده 
است، کشور با مشکلات مختلفی مواجه شده 
همیشه  که  است  کلی  قاعده ای  این  است؛ 
تصریح  مجلس  نماینده  این  می کند.  صدق 
کرد: اگر دولت کنونی اراده ای برای مشارکت 
دادن مردم در امور مختلف از جمله اقتصادی 
داشته باشد و بخواهد از نیروی آنها برای بهبود 
شرایط اقتصادی کشور و خنثی کردن تحریم ها 
کافیست  و  است  شدنی  کاملاً  کند،  استفاده 
نقش  و  برنامه ریزی  کار  این  برای  دولت  که 
مستقیماً  بپذیرد خودش  و  کند  ایفا  حمایتی 
در امور اقتصادی وارد نشود. غضنفری ادامه 
که  دولتی  شرکت های  الان  متاسفانه  داد: 
بخش قابل توجهی از درآمدهای کشور را به 
به مشارکت  اختصاص می دهند، خیلی  خود 
خودشان  اقتصادی  فعالیت های  در  مردم  با 
باور ندارند و نتیجه این می شود که مشکلات 
گوناگونی را می بینیم و به محض اینکه یکسری 
اعمال  نظام  دشمنان  طرف  از  تحریم هایی 
می شود، بعضاً مسئولان دولتی دست و پای 
را  عبارتی خودشان  به  و  می کنند  گم  را  خود 
می بازند و باور نمی کنند که می شود با اتکا به 
توان مردم و با استفاده از ظرفیت های مردمی 

با آن تحریم ها مقابله کرد.

در جلسه فوق العاده شورای عالی بورس 
صورت گرفت

سکان هدایت بورس در دست صیدی 
حجت اله صیدی با رای اکثریت اعضای شورای 
و  مدیره  هیات  عضو  عنوان  به  بورس،  عالی 
چهاردهمین رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار 

معرفی شد.
نشست  در  بورس،  عالی  شورای  اعضای 
به  صیدی،  حجت اله  به  امروز،  ظهر  فوق العاده 
عنوان عضو هیات مدیره و رئیس جدید سازمان 

بورس و اوراق بهادار رای اعتماد دادند.
در  حسابداری  رشته  دانش آموخته  صیدی، 

دانشگاه علامه طباطبایی است.
رئیس جدید سازمان بورس و اوراق بهادار، هر سه 
مدرک دکتری، کارشناسی ارشد و کارشناسی خود 
را در رشته حسابداری از دانشگاه علامه طباطبایی 
دریافت کرده است و از سوابق اجرایی وی می توان 
به عضویت در هیأت مدیره بانک صادرات ایران و 
معاون بین الملل، مدیر عامل شرکت سرمایه گذاری 
شرکت  مدیرعامل  قائم مقام  خوارزمی، 
هیأت مدیره  رئیس  نایب  غدیر،  سرمایه گذاری 
در  حسابرسی  سرپرست  خودرو،  ایران  شرکت 
مؤسسه حسابرسی بنیاد مستضعفان و مدیرعامل 

بانک صادرات ایران اشاره کرد.

 امیر سرتیپ صباحی فرد مطرح
کرد

اهمیت پدافند هوایی در نبردهای 
اخیر و آینده

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش است: افزایش 
تعداد حملات هوایی به نسبت سایر عرصه ها در 
جنگ های اخیر، پیشرفت روزافزون فناوری های 
هوافضایی، بمباران گسترده زیرساخت ها و استفاده 
گسترده از قدرت هوافضا در سناریوهای جنگی از 
جمله دلایل اهمیت روزافزون نقش پدافند هوایی 

در نبردها بوده است.
به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ علیرضا صباحی 
فرد با حضور در دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش 
)دافوس( در جمع اساتید و دانشجویان دوره ۳۵ 
با  این دانشگاه  ارشد مدیریت دفاعی  کارشناسی 
اشاره به دستاوردها و پیشرفت های اخیر پدافند 
هوایی ارتش، گفت: امروز تجهیزات پدافندی ما، 
لبه فناوری های روز دنیا و جلوتر از تهدیدات بوده 
و با قطعیت نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران، از قدرت های برتر پدافندی منطقه 
است. وی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری 
مبنی بر این که »آموزش در نیروهای مسلح یک 
فریضه است«، افزود: اگر نسبت به مسأله آموزش 
اهمیت قائل نشویم، در مقابله و دفع تهدیدات 
موفق نخواهیم بود؛ لذا نیروی پدافند هوایی ارتش، 
و  داده  قرار  خود  برنامه های  سرلوحه  را  آموزش 
ارتش  ستاد  و  فرماندهی  دانشگاه  آن،  مبنای  بر 
دارای اهمیت و جایگاه ویژه ای است و همانگونه 
که فرمانده محترم کل ارتش تاکید کرده اند، این 
دانشگاه در حرکت آینده نظام و انقلاب تاثیر داشته 
و آینده ارتش در مسیر این دانشگاه شکل می گیرد.

نبردهای  در  هوایی  پدافند  اهمیت  درباره  وی 
اخیر و آینده، اظهار داشت: افزایش تعداد حملات 
جنگ های  در  عرصه ها  سایر  نسبت  به  هوایی 
اخیر، پیشرفت روزافزون فناوری های هوافضایی، 
بمباران گسترده زیرساخت ها و استفاده گسترده از 
قدرت هوافضا در سناریوهای جنگی از جمله دلایل 
نبردها  پدافند هوایی در  اهمیت روزافزون نقش 
رهبری  معظم  مقام  نیز  دلیل  همین  به  و  بوده 
فرمودند: »امروز پدافند در اولویت اول است« و در 
شهریورماه سال ۱۳۸۷ فرمان تشکیل قرارگاه پدافند 
هوایی خاتم الأنبیاء )ص( ارتش جمهوری اسلامی 
پدافند  نیروی  فرمانده  فرمودند.  صادر  را  ایران 
هوایی ارتش درباره نقش پدافند هوایی در دوران 
دفاع مقدس، با تاکید بر این که »هیچ عملیاتی در 
۸ سال دفاع مقدس انجام نشد مگر این که پدافند 
داشت«،  فعال  حضوری  و  نقش  آن  در  هوایی 
گفت: دفاع هوایی از مناطق مسکونی و شهرها، 
تأمین اقتصاد جنگ با دفاع از جزایر و نفتکش ها، 
حفاظت از شخصیت ها، تأمین و پوشش پدافند 
هوایی بیش از ۱۴۴ مرکز حساس و حیاتی کشور، 
کشف و شناسایی بیش از یک میلیون ۲۵۰ هزار 
از  بیش  انهدام  کشور،  فضای  در  عبوری  پرواز 
۶۶۸ فروند هواپیما و بالگرد دشمن و ... بخشی 
ارتش  هوایی  پدافند  نیروی  مقتدرانه  عملکرد  از 
در دوران دفاع مقدس بوده است. وی هم چنین 
با اشاره به دستاوردها و پیشرفت های اخیر نیروی 
پدافند هوایی ارتش اضافه کرد: پدافند هوایی در 
حال حاضر قطب فناوری راداری در کشور بوده و 
در حوزه کشف و شناسایی و انهدام اهداف، حوزه 
پهپاد، جنگ الکترونیک، سامانه های فرماندهی و 
کنترل تاکتیکی و حوزه تحقیقات صنعتی و پژوهش 

به پیشرفت های قابل توجهی دست یافته است.

به گزارش خبرنگار دولت ایرنا، محمدرضا عارف روز 
سه شنبه در آیین تکریم علی سلاجقه و معارفه شینا 
انصاری معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست که در محل این سازمان در پارک پردیسان 
تهران برگزار شد، گفت: ضرورت توجه به محیط زیست 
و سازمان های مردم  نخبگان  و  در جمع متخصصان 
نهادی که در این بخش فعال هستند، بحث بدیهی 
است اما شاید وقتی از محدوده سازمان عبور می کنیم 

بعضا کار زینتی و لوکس تلقی می شود.
وی با اشاره به صحبت های سلاجقه رئیس پیشین 
سلاجقه  آقای  داشت:  اظهار  زیست  محیط  سازمان 
با سازمان محیط  منابع طبیعی  ادغام سازمان  بحث 
زیست را مطرح کرد، تجربه نشان داده که ادغام در 
ما  در کشور  وزارتخانه ها  و  عالی  سطح سازمان های 
الحاق است و گاهی دو جنس نامتجانس هستند که 

اصولا بعد ادغام توجیهی برای آن نمی ماند.
سازمان  ادغام  مثال  عنوان  به  کرد:  تصریح  عارف 
ورزش و جوانان تنها نقطه اشتراک آن این است که 
جوانان ورزش می کنند، واقعیت این است که هر دو 

سازمان ضرر کردند.
سازمان  هدایت  اینکه  جز  راهی  هیچ  گفت:  عارف 
برعهده بالاترین مقام اجرایی باشد وجود ندارد، سازمان 
حفاظت از محیط زیست باید توسط رئیس جمهور اداره 

شود.
به  وابسته  های  سازمان  رئیس  داد:  ادامه  وی 
رئیس جمهور را شخصیت حقیقی و حقوقی مستقل 
نمی دانیم، رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست، 
رئیس جمهور تخصصی و رئیس جمهور محیط زیستی 

است.
وی تاکید کرد: ما هیچگونه ادغام یا الحاقی را برای 

سازمان حفاظت از محیط زیست منطقی نمی دانیم.
در دولت چهاردهم مسئولین حق نفی مسئولین 

گذشته را ندارند
که  نکته ای  داد:  ادامه  رئیس جمهور  اول  معاون 
اصلاحات  دولت  دوره  در  ابتکار  دکتر  خانم  خدمت 
نباشید  جنگنده  دولت  در  اگر  که  بود  این  می گفتم 
وضعیت محیط زیست همین طور خواهد ماند و این به 

دلیل نگاه های بخشی که در کشور داریم.
وی گفت: هر مدیری نه تنها فقط بخش خودش را 
می بیند بلکه چند صباحی که مسئولیت بخش را بر 
گزارش  می خواهد  و چون  می کند  نگاه  را  دارد  عهده 
کارهای  و  کار  روغن  و  رنگ  به  عموما  بدهد  خوب 
تحولاتی  و  تغییر  افزود:  عارف  می پردازیم.  سطحی 
عجیب و غریبی که با تغییر یک مسئول یا یک وزیر در 
دستگاه های اجرایی داریم ناشی از این نگاه کوتاه مدت 
است و این گرفتاری  است که ما در دستگاه ها داریم، 
از یک جایی شروع می کنیم به یک جایی می رسیم و 

متاسفانه نگاهمان نفی گذشته بوده است.
از  یکی  چهاردهم  دولت  در  کرد:  تصریح  وی 
که مسئولین  است  این  کردیم  اعلام  که  راهبردهایی 
حق نفی مسئولین گذشته را ندارند البته ما کار را نقد 
می کنیم و این طبیعی است اما بنا نیست با شخصیت و 
مسائلی که پیرامون ویژگی های شخصی آنها است کاری 

داشته باشیم.
تاکید عارف بر پایداری توسعه؛ محیط زیست باید 

در همه جا حاضر و ناظر باشد
معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: مردم صاحب 
این کشور هستند و باید این انگیزه را در آنها ایجاد کنیم 
که حفاظت از محیط زیست را خودشان مدیریت کنند، 
ما باید تلاش کنیم که در این دوره وفاق را به معنای 

تخصصی آن در این سازمان توسعه دهیم.
وی تصریح کرد: براساس سند چشم انداز ۲۰ ساله، 
باید در سال ۱۴۰۴ جایگاه اول را در همه بخش ها در 
زیست  با محیط  ارتباط  در  که  باشیم  داشته  منطقه 
پیش بینی شده بود که جامعه برخوردار از سلامت، 
رفاه، امنیت غذایی، تامین اجتماعی، فرصت های برابر، 
توزیع مناسب درآمد، نهاد مستحکم خانواده به دور 
از فقر و فساد و تبعیض و بهره مند از محیط زیست 
مطلوب. آیا محیط زیست امروز ما نسبت به ۲۰ سال 

قبل یک گام به جلو رفته است؟
عارف گفت: توسعه پایدار را پذیرفتیم، پایداری توسعه 
حذف توسعه صنعت نیست بلکه به این معناست که 

همه جا محیط زیست حاضر و ناظر باشد.
سازمان محیط زیست در دولت چهاردهم باید توسعه 

کشور و محیط زیست را باهم آشتی دهد
معاون اول رئیس جمهور اظهار داشت: وفاق ملی 
را از موضع سیاسی نگاه نکنیم؛ وفاق ملی باید در هر 
بخش، دستگاه و وزارتخانه ای ایجاد شود، وفاق ملی 
در دولت اینگونه است که اگر یک صنعتی می خواهد 
در یک نقطه ای از کشور احداث شود، باید ملاحظات 
زیست  ضمیمه  و  شود  رعایت  آن  محیطی  زیست 
محیطی داشته باشد. وی تصریح کرد: البته سازمان 
حفاظت محیط زیست هم باید کمک کند، نه اینکه با 
استناد به قانون بخواهد جلوی آن را بگیرد، قوانین ما 
انقدر عریض و طویل است که هرکسی می تواند هرطور 

که بخواهد آن را تفسیر کند؛ قوانین ما شفاف نیست.
وی گفت: ضمن تقدیر از زحمات عزیزان در گذشته، 
سازمان محیط زیست باید یک نگاه و رویکرد جدیدی را 
در دولت وفاق ملی داشته باشد، شاید شعار سازمان، 
وفاق باشد؛ از طرفی توسعه کشور و از طرف دیگر حفظ 
محیط زیست را با هم آشتی دهیم. نباید مغایرتی بین 
توسعه صنعت و حفظ محیط زیست باشد. این باید 

در باور ما باشد.
سازمان محیط زیست باید برای مشکلات راهکار ارائه 

دهد نه اینکه صورت مسأله را پاک کند
وی تاکید کرد: در احادیث و روایات توجه به محیط 
زیست آمده که برخی کارها حرام است و برخی هم 
واجب؛ در بین مردم هم این موضوع را می بینیم که با 
آب و خاک و هوا چه کار باید کرد که حفاظت عملی 

محیط زیست است
شاخص کل عملکرد حفاظت از محیط زیست ما در 

سال ۲۰۲۴ در میان ۱۸۰ کشور رتبه ۱۱۲ را دارد.
عارف گفت: این آمارها گویاست ولی ممکن است که 
به دلایلی که اصولا در دادن اطلاعات ضعیف برخورد 
می کنیم، ۱۰ تا ۲۰ درصد بالا پایین بشود اما رتبه ۱۱۲، 
۱۵ نمی شود ممکن است ۱۰۷ یا ۱۰۸ باشد شاید هم 
ممکن است مقداری به ما ارفاق کرده باشند و ۱۳۰ بوده 

ولی ۱۱۲ اعلام کرده اند.
وی ادامه داد: رتبه کیفیت هوای ما در دنیا ۱۰۲ است 
که وقتی دیدم خوشحال شدم؛ چون کسانی که در 
کلانشهرها زندگی می کنند می دانند وضعیت هوای ما 

به چه صورت است.
معاون اول رئیس جمهور افزود: وضعیت خاکمان از 
هوا بدتر است منتها حس نمی کنیم؛ خاکی را که از بین 
می بریم، ۵ تا ۶ قرن لازم است جایگزین شود؛ وضع 
آب از آنها بدتر؛ چه بلایی سر سفره های زیرزمینی 

آورده ایم؟
وی گفت: یک وقتی در چند جلگه و چند منطقه 
کشور بود امروز در بالای ۱۳ - ۱۴ درصد کشور نگران 
فرونشست هستیم و ضرورتا باید تخلیه شود، روبه رو 

هستیم.
معاون اول رئیس جمهور افزود: در دنیا در بخش 
سلامت محیط زیستی رتبه ۹۸ داریم در مدیریت منابع 
آب در دنیا رتبه ۱۰۸ را داریم؛ این وضع محیط زیستمان 
است، چه باید کرد؟ به نظر می رسد هیچ راهی جز 
اینکه از خودمان شروع کنیم، نداریم؛ در اینجا خودمان 
یعنی دولت؛ بیش از همه دولت های موظف بوده اند.
وی تصریح کرد: قانون ممنوعیت فعالیت صنعتی 
در شعاع ۱۲۰ کیلومتری از شهرها را وضع می کنیم اما 
در یک جلسه دولت چانه زنی می شود که یک وزیر 
صنعتی می خواهد در داخل محدوده ۱۲۰ کیلومتری 
کاری انجام دهد و مجوز می گیرد؛ زور وزرای صنعتی 
و  است  بیشتر  زیست  محیط  سازمان  رئیس  از  هم 
سازمان  در  که  است  این  علتش  می شود،  تصویب 
حفاظت محیط زیست راهکار نشان نمی دهیم و فقط 

صورت مسأله را پاک می کنیم.
اروپا که وسعت  عارف گفت: در کشورهای شمال 
نیست، هم  ما  استان شمالی  اندازه ۳  آنها  از  برخی 
صنعتی اند هم صادرات محصولات کشاورزی دارند هم 
نگرانی های محیط زیستی ندارند علتش این است که 
تک بعُدی نگاه نمی کنند اما در ایران هر کسی می 

خواهد گلیم خود را از آب بیرون بکشد.
وی ادامه داد: کشور باید توسعه پیدا کند و صنعت 
باشد  ناخالص داخلی داشته  تولید  جایگاه خوبی در 
محصولات کشاورزی باید سبز باشند اما می توانیم به 
بهانه اینکه کود مصرف می کنیم، محصولات را کنار 
بگذاریم؟ یا با دعوا و جنگ و این مسائل روبه رو شویم؟

راهبرد دولت اجرای برنامه هفتم است
شروع  که  چهاردهم  دولت  در  داد:  ادامه  وی 
فعالیت های دولت با اولین سال اجرای برنامه هفتم 

همزمان شده، راهبرد دولت اجرای برنامه هفتم است، 
البته در بخش نرم افزاری بسیار احکام خوب و مترقی 
را در برنامه داریم و تلاش می کنیم همه این برنامه ها 

تحقق پیدا کند.
عارف گفت: در بخش سخت افزار منابع لازم دیده 
نشده و یا با دقت دیده نشده که خوشبختانه در قانون 
برنامه حکمی است که ما باید در سال اول چگونگی 
تامین منابع مورد نظر را برآورد کنیم و در یک لایحه ای 
در بخش حفاظت  داد:  ادامه  وی  بدهیم.  دولت  به 
بیان  را  کلانمان  راهبردهای  چند  زیست  محیط  از 
می کنم و تکالیفی است که خانم دکتر با جدیت کار 
آیین نامه ها،  که  هستیم  مکلف  ما  کرده اند  شروع  را 
دستورالعمل ها و ضوابطی که برای اجرای برنامه نوشته 

شود را در چند ماه اول انجام دهیم.
محیط  ملی  یکپارچه  نظام  ایجاد  کرد:  تصریح  وی 
زیست، پیشگیری و ممانعت از انتشار انواع آلودگی های 
این  زیست؛  محیط  تخریب  جرم انگاری  و  غیرمجاز 

واژه ها، واژه های جدیدی نیست با آنها آشنا هستید.
در حوزه محیط زیست فرهنگ سازی نکردیم

کیفی  حفاظت  و  تعادل بخشی  کرد:  تاکید  وی 
آب های زیرزمینی از طریق اجرای عملیات آبخیزداری 
و آبخوانداری بسیار موضوع مهمی است که ما بتوانیم 
بخشی از خطاهای بزرگی که در ارتباط با سفره های 

زیرزمینی مرتکب شدیم، جبران کنیم.
آینده فروشی  ما  افزود:  جمهور  رئیس  اول  معاون 
کردیم و منابع و سرمایه هایی که متعلق به نسل های 
آینده بودند را فروختیم. اما خوشبختانه در برنامه هفتم 

به این مسأله پرداخته شده است.
تدوین منشور اخلاق محیط زیست یک مساله 

جدی است
عارف ادامه داد: تدوین منشور اخلاق محیط زیست، 
یک مساله بسیار جدی است؛ در این مسأله خیلی کم 
کار کردیم. در این حوزه خیلی گرفتاریم و واقعیت این 

است که کار و فرهنگ سازی نکردیم.
وی گفت: دیپلماسی محیط زیست یک مسأله جدی 
است و باید آن را تقویت کنیم. با نهادهای بین المللی 
محیط زیست یا ارتباط نداریم و یا قهر هستیم. گاهی 
فکر می کنیم اگر در یک نهاد بی المللی شرکت کنیم، 

گناه کبیره کردیم؛ باید این نگاه را اصلاح کنیم.

می دهد  نشان  بررسی ها  کرد:  اعلام  کشور  محاسبات  دیوان 
ناترازی های موجود در حوزه برق به معنای عدم توانایی تولید در 

مقابل تقاضاست.
به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین 
الملل دیوان محاسبات کشور، توان تولید نیروگاههای برق در کشور 
مجموعا ۶۲ هزار مگاو وات است و ناترازی های موجود به معنای 

عدم توانایی تولید در مقابل تقاضا می باشد.
اواسط مردادماه سال جاری ناترازی به ۱۸ هزار مگاوات رسیده و 
در شهریور ماه به دلیل کاهش آب ذخیره شده در مخازن سدها، 

تولید برق نیروگاه های برقابی به شدت کاهش یافته و ناترازی در 
حال حاضر به ۱۹.۷۰۰مگاوات رسیده است.

بررسی های فنی و تخصصی دیوان محاسبات نشان می دهد، 
مهمترین دلیل ناترازی در صنعت برق، عدم اجرای ماده ۶ قانون 
حمایت از صنعت برق – مصوب ۱۳۹۴ و ماده ۸ قانون رفع موانع 
صنعت برق مصوب ۱۴۰۱ مبنی بر پرداخت بدهی دولت به وزارت 
نیرو ناشی از مابه التفاوت قیمت تمام شده و قیمت تکلیفی فروش 

برق است.
در حال حاضر نیز افزایش بدهی دولت به صنعت برق به ۶۳ 

همت رسیده و سالانه درحال افزایش است و در نتیجه این موضوع، 
موجب عدم تمایل بخش خصوصی به سرمایه گذاری در صنعت 

برق و کاهش توان تولید گردیده است.
براساس این گزارش، به منظور حل مشکل ناترازی و جلوگیری از 
بحران در آینده نزدیک، دولت می بایست هرچه سریعتر نسبت 
به تسویه کامل بدهی خود به وزارت نیرو اقدام نماید تا این وزارت 
بتواند در راستای کاهش ناترازی، بدهی های خود به تولیدکنندگان 
برق را پرداخت و فضای مناسب تری را برای جذب سرمایه گذاری 

بخش خصوصی فراهم کند.

عارف در مراسم معارفه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:

هیچگونهادغامیاالحاقیرابرایسازمانحفاظتمحیطزیستمنطقینمیدانیم
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه هیچ گونه ادغام یا الحاقی را برای سازمان حفاظت محیط زیست منطقی نمی دانیم، گفت: تجربه نشان داده 
که ادغام در سطح سازمان های عالی و وزارتخانه ها در کشور ما الحاق است و گاهی دو جنس نامتجانس هستند که اصولا بعد از ادغام توجیهی برای آن 

نمی ماند.

گزارشدیوانمحاسباتدرمورددلایلناترازیدربرق

وضعیت 
خاکمان از هوا 

بدتر است منتها 
حس نمی کنیم؛ 

خاکی را که از 
بین می بریم، 5 

تا ۶ قرن لازم 
است جایگزین 
شود؛ وضع آب 
از آنها بدتر؛ چه 
بلایی سر سفره 
های زیرزمینی 

آورده ایم؟

فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص( گفت: به دولت چهاردهم پیشنهاد 
دادیم که در صورت حمایت دولت، می توانیم فاز نخست پالایشگاه مهر خلیج فارس 
را تا پایان سال جاری تکمیل و ۱۳ میلیون لیتر بنزین یورو ۴ را به تولیدات روزانه 

بنزین کشور اضافه کنیم.
به گزارش ایسنا، سردار عابد امروز در نشستی خبری با اشاره به ناترازی بنزین 
و اقدامات قرارگاه در این راستا، اظهار کرد: موضوع ناترازی بنزین اکنون موضوع 
مهمی است اما باید در مصرف نیز تجدیدنظر شود در هیچ کشوری میزان مصرف 
اینکه امسال شرایط سختی را داشتیم،  بیان  با  او  ایران نیست.  اندازه  به  بنزین 
گفت: یکی از اقدامات قرارگاه برای رفع این ناترازی پالایشگاه مهر خلیج فارس بود 

که اکنون این پروژه اکنون پیشرفت ۷۰ درصدی دارد.
وی با بیان اینکه با تکمیل فاز دوم این پروژه نیز در سال ۱۴۰۴ می توانیم بنزین 
یورو ۴ تولیدی این پالایشگاه را به بنزین یورو ۵ تبدیل کنیم، اظهار کرد: علاوه بر 
این باتوجه به اینکه در میادین مشترک عقب ماندگی هایی در توسعه داشته ایم، 
قرارگاه آمادگی خود را برای حضور حداکثری در میادین مشترک نفت و گاز اعلام 

کرده است.
اعلام آمادگی قرارگاه برای آغاز حفاری در میدان آرش

باید  اینکه توسعه میدان آرش برای ما واجب  است و  تاکید بر  با  سردار عابد 
دستگاه دیپلماسی ما آن را مطالبه و وزارت نفت پیگیری کند که این مسائل در 
خصوص میادین اسفندیار و فرزاد نیز وجود دارد، گفت: ما آمادگی شروع حفاری 
در میدان آرش را داریم، دکل هم داریم، اما باید وزارت نفت و وزارت امور خارجه 

شرایط را ایجاد کنند تا ما کار را شروع کنیم، طرف کویتی با همکاری عربستان کار 
توسعه آرش را آغاز کرده و ما نباید نظاره گر باشیم.

وی در خصوص آخرین وضعیت سد بختیاری نیز گفت: کارگاه سد بختیاری 
فعال شده اما از سوی طرف چینی که فاینانس آن را قرار است انجام دهد، تاخیر 
این پروژه مهم هرچه زودتر وارد مرحله  تا  باید پیگیری شود  به وجود آمده که 

اجرایی شود.
اتمام پروژه علاج بخشی سد لار تا سال ۱۴۰۴

فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا  در خصوص آخرین وضعیت پروژه علاج 
بخشی سد لار برای رفع ناترازی آب تهران گفت: از ۲۷ کیلومتر تونل این پروژه، ۹ 
کیلومتر حفاری شده و ما آمادگی داریم تا این پروژه را در سال ۱۴۰۴ به بهره برداری 

برسانیم.
سردار عابد با اشاره به صحبت های مقام معظم رهبری که قرارگاه بازوی توانمندی 
برای کمک به دولت هاست، اظهار کرد: این فرصت هم برای ما و هم برای دولت 

است که بتوانیم از ظرفیت های قرارگاه برای کمک به کشور استفاده کنیم.
وی با تاکید بر اینکه قرارگاه از ابعاد مختلف خود را تجهیز کرده و این ظرفیت را 
داریم که بتوانیم در بخش های مختلف دولت را برای رفع مشکلات و توسعه کشور 
یاری کنیم، گفت: شهید رئیسی، رییس جمهور سابق و پزشکیان، رئیس جمهور 
جدید از ظرفیت های قرارگاه بازدید داشتند، نقش مهم قرارگاه در توسعه کشور و 
اجرای پروژه های بزرگ عمرانی موجب شد تا روسای جمهور بازدیدهایی به فاصله 

چند ماه از قرارگاه داشته باشند.

او ادامه داد: رئیس جمهور بعد از شروع دولت چهاردهم، با توجه به آشنایی 
با  و  بازدید کرد  قرارگاه  پروژه های مختلف  از  قرارگاه داشت  توانمندی های  با  که 
حضور در مرکز مانیتورینگ از نزدیک در جریان قرار گرفت و این بازدید موجب 
شد شناخت از مجموعه قرارگاه بیش از پیش شود و جمع بندی ما این است که 
ایجاد شده  دولت،  به  کمک  افزایش  و  قرارگاه  ظرفیت های  به  نسبت  امیدواری 

است.
دولت  به  ایران  سازندگی  برای  تلاش  طرح  پیشنهاد  به  اشاره  با  عابد  سردار 
چهاردهم ، گفت: ۳۸۰ پروژه در حال اجرا داریم و از بین این پروژه ها، ۸۵ پروژه 
اولویت دار را به دولت پیشنهاد دادیم که می توانیم در بازه زمانی کوتاه با حمایت 

دولت، این پروژه ها را به انجام برسانیم.
وی افزود: توسعه سواحل جنوبی کشور، رفع ناترازی های انرژی و آب، توسعه 
در  دریایی  اقتصاد  توسعه  و  جنوبی  سواحل  توسعه  نفتی،  مشترک  میادین 
پروژه های اودویت دار دیده شده اند،  کارگروه مشترکی بین قرارگاه و دولت تشکیل 

شده که مسئول این کارگروه سازمان برنامه و بودجه است.
سردار عابد با بیان اینکه پروژه راه آهن چابهار به زاهدان در برنامه قرار دارد و 
تا پایان سال جاری تکمیل خواهد شد، گفت: پیشرفت این پروژه ۷۰درصد بوده و 

یکی از پروژه های اولویت داری که به دولت چهاردهم پیشنهاد شده، است.
به گفته او پروژه قطار سریع السیر حرم تا حرم دارای اولویت است که استان قم با 
یک خط مستقیم به مشهد مقدس متصل خواهد شد؛ همچنین در دولت سیزدهم 

بنا شد تا از طریق مولدسازی اعتبار این پروژه تأمین شود.
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